
EGYESÜLETI HÍREK 

Alelnök jelentést tevén azokról a kitüntetésekről, melyeket az egyesület és 
a Kárpáti Mnzeum az 1896. évi millenniumi országos kiállítás alkalmából nyert, 
a jelentést a választmány tudomásul vette. 

Ulbrieh Ede, az egyesület budapesti képviselője, nagy elfoglaltsága miatt 
lemondván tisztéről, helyébe dr. Szönyey Dezső ügyvéd választatott. 

Végül dr. Posewitz Tivadar indítványára a kereskedelemügyi miniszter fel 
fog kéretni, hogy a Bialkahidját Galicziával közösen építtesse ki. 

A M. K. E. Keleti Kárpátok Osztálya márczius 13-án tartott választmányi ülé-
sén Siegmeth Károly ügyvivő alelnök jelenti, hogy a Felső-Bánya melletti Fekete-
hegyen a megkezdett menedékház junius végére felépül és már julius hó első 
napjaiban ünnepélyesen fel fog avattatni. 

A felolvasott pénztári jelentésből kitűnik, hogy 1897. évben a bevétel 
1304 f r t 48 kr., a kiadás pedig 857 fr t 27 kr. volt, úgy hogy a pénztári maradék 
447 f r t 21 kr. volt, a kiadások között 384 fr t 78 kr. az út és menedékház építési 
költség szerepel. Az 1898. évi előirányzatot 1321 f r t 21 krban állapították meg 
és 725 frtot az utak és menedékházak építésére vettek fel. Ügyvivő alelnök jelen-
tést tett a mult évben Boroszlóban ós Königshüttében az Aggteleki barlangról 
tartott előadásairól. 

Az Aggteleki barlang bevétele 606 frt frt 5 kr. volt, melyből 160 fr t az 
Osztály pénztárából való, a kiadás 555 frt 99 k r . ; a pénztári maradvány tehát 
50 frt 6 kr. volt. Jelenleg az új aknának táma.sztófáit cserélik ki. A barlangnak 
jobb megvilágíthatása czéljából elhatároztatott, hogy 20 drb. új lámpa szereztessék 
be. Az Aggteleki barlangot ábrázoló képes levelező-lapok oly jól sikerültek, 
hogy 3000 példányt utána rendelnek. A Magyar Turista-Egyesület Budapesti 
Osztályának a Magas-Tátrában az Ottónál építendő menedékháza költségeire 
25 frtot szavaztak meg. Az Osztály ez évi közgyűlését augusztus, 7-én egy idő-
ben az anyaegyesülettel, mely akkor tartja a 25 éves fennállásának jubileumát, 
Tátrafiireden fogja megtartani. Viszont az Osztály az anyaegyesületet fel fogja 
kérni, hogy következő közgyűlését Kassán tartsa meg. 

A S. K. V. Nagyszebeni Osztálya f. évi márczius 25-én ülést tartott, melyben 
az Osztály vezetősége beszámolt a mult évi tevékenység eredményeiről. 

A keresztényszigeti havasi gyógytelep ügyvivő bizottságának jelentése 
szerint e telepen 135 állandó vendég (köztük 51 férfi, 69 nő és 15 gyermek; 
19 külföldi) tartózkodott s 281 turista látogatta. Érdekes, hogy az állandó ven-
dégek száma növekedőben van, ellenben a turistáké folyton fogy. Minthogy 
nagyobb beruházásokra nem volt szükség, az élelmiszerek drágulása által elő-
idézett károsodás daczára az adóságterhet apasztani lehetett. A nagyszebeni 
takarékpénztár és a földhitelintézet adományaikat — 1500 illetve 500 f r t — ez 
évben is ismételték. A mult nyáron befejezést nyert az „Orvoslak" építése s a 
f. 1898. évben ra katonai pavilion is át fog adatni a közönség használatának: a 
főépületben pedig az olvasóterem az étkezőhöz csatoltatván, külön kioszk épül 
olvasó- és játszó-termekkel. Az építendő új út kérdése még dűlőre nem jutott . 
A bizottság által Nagy-Szebenben berendezett hidegvízgyógy- és fiirdö-intézet, 
mely 1896. deczember 1-én nyílt meg, még nehézségekkel küzd ós sajnos, hogy 
nem részesül a megérdemelt méltatásban; ennek lenne ugyanis czélja, hogy a 
havasi gyógytelep szakavatott ftirdőszemélyzetét télen át foglalkoztassa s a telep 
számára biztosítsa. A jelentés felolvasása után a gyógytelep ügyében bokros 
érdemeket szerzett dr. Konradt Károlynak köszönetet szavaztak. Dr. Sch. 
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